
دوشنبه 13 شهریور   1402- 18 صفر  1445 - 4 سپتامبر 2023 - سال بیست  و دوم - شماره  6075  8   ورزشی

خداحافظی حامد حدادی از تیم ملی بسکتبال
محمد حسین یزدی

حامــد حــدادی )زادهٔ ۲۹ 
اردیبهشــت ۱۳۶۴( بازیکــن 
بســکتبال اهل ایران  حدادی 
بازیکن  و  لژیونــر  نخســتین 
ایرانــی بوده کــه در ان بی ای 
بــازی کرده اســت. او بــا قد 
۲٫۱۸ ســانتیمتری، در پست 
سنتر بازی می کند. ]۱[ او در 
تیم های پیکان، صباباتری، ملی حفاری اهواز، پتروشیمی بندر امام خمینی، مهرام، 
النصر امارات و ممفیس گریزلیز در ان بی ای بازی کرده اســت.]۲[]۳[ او در سال 
۲۰۱۳ به تورنتو رپتورز، تنها تیم کانادایی در ان بی ای پیوست؛ ولی به علت عدم 
اعطای ویزا از ســوی دولت کانادا، حدادی به ناچار قرارداد خود را با تورنتو رپتورز 
فســخ کرد و با تیم فینیکس سانز در ایالت آریزونا به توافق رسید.]۴[ حدادی در 
سال های ۲۰۰۷، ۲۰۰۹، ۲۰۱۳ و ۲۰۱۷ به عنوان باارزش ترین بازیکن آسیا انتخاب 
شد. او عضو باشگاه وال های آبی سیچوان در CBA نیز بوده است. حدادی در زمان 
ریاست علی غضنفری بر فدراسیون بسکتبال ایران و در جریان برنامه استعدادیابی 
مربیانی نظیر سعید فتحی وارد دنیای حرفه ای ورزش شد.]۵[ حدادی در سن ۱۸ 
سالگی از ناحیه دست راســت دچار مصدومیت شدید شد. در شرایطی که دست 
راســتش تنها ۱۰ درصد کارایی داشت؛ از طرف ســعید فتحی برای بازی دعوت 
شد.]۶[ حامد حدادی در قهرمانی آسیا ۲۰۰۷ در مسابقه ایران با لبنان رکورد۳۷ 
امتیاز و ۱۵ ریباند از خود به جا گذاشــت و بســکتبال ایران را متحول ســاخت. 
حدادی در المپیک ۲۰۰۸ پکن تنها بازیکن آســیایی بود که آمار متوسط کسب 
امتیاز و ریباند او در هر بازی دور مقدماتی دو رقمی )دابل دابل( بود )۱۶٫۶ امتیاز 
و ۱۱٫۲ ریباند(، همچنین با ۲٫۶ بلاک شــات در هر بازی یکی از برترین مدافعان 
دور مقدماتی المپیک پکن را به دست آورد هر چند تیم ملی بسکتبال ایران با پنج 
باخت از دور رقابتها کنار رفت ]۱[. حدادی در قهرمانی آســیا ۲۰۱۳ نیز به عنوان 
امتیازآورترین بازیکن مسابقات برگزیده شد و در نهایت نیز به عنوان باارزش ترین 
بازیکن رقابت ها دســت یافت. حدادی در جام جهانی ۲۰۱۴ با ۱۱٫۲ ریباند در هر 
بازی دومین ریباندر برتر مرحله اول جام جهانی شــد. همچنین به گزارش سایت 
فدراســیون جهانی بسکتبال، حامد حدادی به همراه یائو مینگ اسطوره بسکتبال 

چین و آسیا، یکی از دو سنتر برتر تاریخ بسکتبال آسیا شناخته می شود.
• مدال نقره قهرمانی جوانان آسیا ۲۰۰۲

• قهرمانی امیدهای آسیا ۲۰۰۴
• قهرمان جوانان آسیا در سال ۲۰۰۵

• برنده مدال برنز بازی های آسیایی ۲۰۰۶
• قهرمانی جام ملت های آسیا ۲۰۰۷

• باارزش ترین بازیکن جام ملت های آسیا ۲۰۰۷
• قهرمان جام باشگاهای آسیا ۲۰۰۸، ۲۰۱۳

• بهترین ریباندر المپیک ۲۰۰۸ پکن
• بهترین بلاک شاتر المپیک ۲۰۰۸ پکن

• قهرمانی جام ملت های آسیا ۲۰۰۹
• باارزش ترین بازیکن جام ملت های آسیا ۲۰۰۹

• دومین ریباندر جام جهانی بسکتبال ۲۰۱۰
• دومین بلاک شاتر جام جهانی بسکتبال ۲۰۱۰

• قهرمانی جام ویلیام جونز ۲۰۱۱
• باارزش ترین بازیکن جام ویلیام جونز ۲۰۱۳

• قهرمانی جام ملت های آسیا ۲۰۱۳
• باارزش ترین بازیکن جام ملت های آسیا ۲۰۱۳]۷[]۸[]۹[

• بهترین بازیکن پست پنج )سنتر( جام ملت های آسیا ۲۰۱۳]۷[]۸[]۹[
• باارزش ترین بازیکن جام کنفدراسیون بسکتبال آسیا ۲۰۱۴

• مدال نقره بازی های آسیایی ۲۰۱۴
• مدال نقره کاپ آسیا ۲۰۱۷]۱۰[

در اواخر سال ۲۰۰۹، دو تن از گزارشگرانی که برای شبکه فاکس اسپورتس 
گزارش می کردند به نام های مایک اسمیت و رالف لاولر، در بازی ممفیس گریزلیز 
برابر لس آنجلس کلیپرز، در هنگام ورود حدادی به زمین اقدام به دست انداختن 
وی نمودند. همچنین یکی از گزارشگران وی را برادر بزرگ تر بورات نامید و پس 
از پــاس منجر به گل حدادی گفت »مثل اینکه این ایرانی ها می توانند پاس هم 
بدهند!« این صحبت ها باعث شــکایت بینندگان به شبکه فاکس شد، و شبکه 
فاکس دو گزارشــگر را محروم کرد.]۱۱[ شــبکه فاکس طی بیانیه ای از حامد 
حدادی و »هر کس که رنجیده شده« عذرخواهی کرد و تأکید کرد که »برخورد 
لازم« با گزارشگران انجام گرفته است. حامد حدادی، بسکتبالیست مشهور ایرانی 
پس از آخرین بازی خود در جام جهانی ۲۰۲۳ که با باخت مقابل لبنان همراه بود، 
از تیم ملی ایران خداحافظی کرد. حدادی که از او به عنوان برترین بسکتبالیست 
ایرانی در تمام دوران یاد می شــود، در همه بازی های ایران که در المپیک و جام 
جهانی برگزار شده حضور داشت و در آخرین بازی خود نیز ۱۴ امتیاز و ۸ ریباند 
را به ثبت رساند. قطعا دل هم تیمی ها و هواداران حدادی برای حضور این اسطوره 
در زمین تنگ خواهد شد، زیرا او یک نیروی قوی در این ورزش در سراسر آسیا 
و جهان بود. حامد حدادی آخرین جام جهانی خود را با میانگین ۱۰ امتیاز، ۶.۳ 
ریباند، ۳.۵ پاس گل و ۱.۶ بلاک در هر بازی به پایان رساند. او با ۳۱ بلاک شات، 
در رتبــه پنجم بهترین بلاکرهای تاریخ این رقابت هــا قرار گرفت. حدادی پس 
از آخرین نمایش خود در زمین بســکتبال، توسط تیم حریف )لبنان( نیز مورد 
تجلیل قرار گرفت و آن ها به دوران درخشان او ادای احترام کردند. وائل اراکجی، 
بازیکن تیم TCL نیز در مراسم خداحافظی این اسطوره، پیراهن حدادی در تیم 

ملی ایران را به نشانه احترام بر تن کرده و یادگاری نگه داشت.«

کودتای استقلال و پرسپولیس ضد آل کثیر 
بعد از گذشــت چهار هفته از 
وضعیت  همچنان  لیگ  شــروع 
عیسی آل کثیر در هاله ای از ابهام 

قرار دارد.
به گــزارش »ورزش ســه«، 
اسم عیســی آل کثیر که می آید 
ســوالات مختلفــی در ذهنتان 
شــکل می گیرد؛ اینکــه چرا از 
پرســپولیس رفت و مهمتر اینکه چرا قراردادش با سپاهان رسمی نمی شود؟ دو 
ماه پس از انتقال جنجالی گلزن دربی به سپاهان با قراردادی نزدیک به دو برابر 
نسبت به پیشنهاد پرسپولیس روند نمایش حضور او در جمع طلایی پوشان و به 
میدان رفتنش در ترکیب آن ها قفل شده است. موضوع سقف قرارداد و مسائلی 
اســت که تیم ســپاهان در این فصل با آن مواجه شده است. آنها که تیمشان را 
برای حضور موفق در آسیا و لیگ تجهیز کرده اند با قوانین سازمان لیگ دست به 
گریبان شده اند؛ قوانینی که البته آنقدر شفاف نیستند که همه تخلفات احتمالی 
را رج بزنند، بنابراین سپاهان فعلًا در گلوی سازمان لیگ گیر کرده و در در حالی 
که دو باشگاه استقلال و پرسپولیس دست به شکایت از صدرنشین لیگ زده اند، 
طرف مقابل نیز اصرار دارد که همه کارهایش قانونی بوده و هنوز سقف قراردادش 
پر نشــده اســت اما دو  خرید آخر تیم یعنی دابو، ملی پوش بورکینافاســویی و 
عیسی آل کثیر مهاجم سرشناس فوتبال ایران هنوز قادر نیستند با کارت بازی 
در ترکیب ســپاهان به میدان بروند.  این وضعیتی بغرنج برای بازیکنی است که 
انتقالش به اصفهان ســر و صدای زیادی در وقفه تابستانی لیگ ایجاد کرد. برای 
عیســی حالا فقط دو راه می توانیم متصور باشیم. اول حل شدن مسئله فعلی با 
ســپاهان و رفع و رجوع چالش این قرارداد گران قیمت که به سختی امکان پذیر 
اســت و دوم لغو توافقنامه آل کثیر با ســپاهان و تبدیل او به بازیکن آزاد برای 
بازگشــت به پرســپولیس یا حضور در تیمی دیگر)شاید تراکتور( طبعا سپاهان 
دوست ندارد هیچ چیزی جز قطعی شدن انتقال آل کثیر به اصفهان اتفاق بیفتد 
چراکه در وانفسای نبود مهاجمان تاثیرگذار لیگ برتری آل کثیر یک مهره قابل 
اتکا، زهردار و خطرناک برای هر تیمی محســوب می شود و حضورش در یکی از 
دو باشگاه رقیب)پرسپولیس یا تراکتور( می تواند لطمه ای به سپاهان باشد که در 
سیاست های نقل و انتقالاتی امسال یکی از اهدافش تضعیف رقبا هم بوده است. 
اما از طرفی ایستادن استقلال و پرسپولیس پای این شکایت و بیخ پیدا کردن کار 
سپاهان ممکن است باعث تجدید نظر در خرید بازیکنی بشود که سپاهانی ها او را 
به عنوان مهره ژوکر خط حمله به حوالی زاینده رود آورده و حداقل پرسپولیس 
را از حضورش محروم کرده اند. بازیکنی که اگرچه حالا نامی برای خود دســت و 
پا کرده اما آنچنان پولی از دوران فوتبالش به دست نیاورده و به همین دلیل هم 

امسال پیشنهاد سپاهان را برای جدایی از پرسپولیس پذیرفت.

یادداشت

خبر

 هافبک سابق تیم فوتبال پرسپولیس از راز یک دلالی 
در فوتبال کشــورمان پرده برداشــت. محســن ربیع خواه 

بازیکن ســابق تیم فوتبال پرســپولیس که دوران بسیار 
خوبی را با این تیم پشــت ســر گذاشت، چند ماه پیش و 

در سن ۳۴ سالگی از دنیای فوتبال خداحافظی کرد. او در 
گفت وگو با ایرنا در خصوص دلالی در فوتبال کشورمان به 
گفت وگو نشست و از یک ماجرای جنجالی پرده برداشت.

ربیع خواه در توضیح ایــن اتفاق، گفت: پس از اینکه از 
پرسپولیس جدا شدم، قرار شد به تیم ذوب آهن بروم. حالا 
شما بروید بگردید و ببینید سرمربی وقت ذوب آهن در آن 

زمان چه کسی بود. 
همه چیز در آن زمان تمام شــده بود و سرمربی وقت 
هم به خودم زنــگ زد و پیام داد و گفت تو را می خواهیم 

و به اینجا بیا.
وی افزود: در آن زمان کربکندی که عضو هیئت مدیره 
باشــگاه ذوب آهن بود به من زنــگ زد و گفت ما راجع به 
تــو تحقیق کردیم و تــو را می خواهیم. بعد از این موضوع 
مربــی فهمید که کربکندی به من زنگ زده و گفت چرا او 
بــه تو زنگ زده و نباید زنگ بزند. من هم گفتم کربکندی 
عضو هیئت مدیره است زنگ زدن او موضوعی عادی است. 
همانطــور که می دانید کربکندی یک از ســالم ترین افراد 

فوتبالی کشورمان است.
هافبک پیشــین تیم فوتبال پرسپولیس عنوان کرد: از 

طرفی هم یک نفر زنگ زد و گفت من از طرف مربی ذوب 
آهن تماس گرفته ام.

همان شــب چمدانم را بســته بودم و آمــاده بودم که 
راهی اصفهان شــوم اما آن فرد به مــن گفت که چک ها 
را چــه زمانی می دهی؟ من گفتم کدام چک؟ او گفت اگر 
می خواهــی به اینجا بیایی باید ۴ عدد چک بدهی چرا که 

اینجا نفرات زیاد هستند. 
مــن هم گفتم مگــر دارید بازیکن ناشــناخته و جوان 
می خرید و قرار اســت من را از پرسپولیس به آنجا ببرید. 

گفتم شما دارید دلالی می کنید.
ربیع خواه ادامه داد: بعــد از این موضوع به آنجا نرفتم. 
باشــگاه ذوب آهن من را می خواست اما سرمربی به باشگاه 
رفته بود و اعلام کرده بود که من این بازیکن را نمی خواهم. 
من این ماجرا را یکی دو جا گفته بودم اما اتفاقی نمی افتد 
چرا که همه به هم وصل هستند. متاسفانه مدرکی در این 

خصوص وجود ندارد.
وی تصریح کرد: شــما الان ســرمربیان تیم های لیگ 
برتری را ببینید. همه از تیم خودشــان به یک تیم دیگری 

می روند و تغییری به وجود نمی آید.

هافبک سابق پرسپولیس از راز یک دلالی پرده برداشت

نماینده کشورمان بازی دشواری با النصر عربستان خواهد 
داشت.

به گزارش برنا، پس از انجام قرعه کشی فصل جدید لیگ 
قهرمانان آسیا، تیم پرسپولیس به عنوان یکی از نمایندگان 
فوتبــال کشــورمان با تیم هــای الدحیل قطر، اســتقلال 
تاجیکستان و النصر عربســتان همگروه شد تا به نوعی در 

گروه مرگ این رقابت ها قرار بگیرد.
به طور حتم همگروهی با تیمی مثل النصر که بازیکنان 
بزرگی دارد می تواند به اصلی ترین دغدغه سرخپوشان ایران 

و البته بقیه تیم های گروه تبدیل شود.
النصر با در اختیار داشتن بازیکنان خارجی بزرگی مثل 
رونالــدو، مانه، بروزوویچ، اوتاویو، تالیســکا، لاپروته، کونان، 
تلس، اوســپینا، فوفانو و ... به تیمی قدرتمند تبدیل شــده 
که در لیگ عربســتان هم وضعیت خوبی دارد. شاید همین 
موضوع باعث شود که خیلی ها پرســپولیس را در تقابل با 
النصــر یک تیم از پیش بازنده بداننــد اما واقعیت امر چیز 

دیگری است.
امکانات قوی النصر

مهمترین فاکتور النصر منهای نیروی انســانی، امکانات 
بسیار قوی این باشگاه عربستانی است. نکته جالب اینجاست 
که هر زمانی که حریف آسیایی مقابل پرسپولیس از امکانات 
زیادی بهره می برد و خبر این مسئله به پرسپولیس رسیده، 

از نظر روحی برای نماینده کشورمان بسیار بد بوده است.
خط حمله قدرتمند، دفاع ضعیف

النصر با وجود اینکه از ســتاره های بزرگ جهان در خط 
هافبک و حمله خود بهره می برد و تیمی بسیار خطرناک در 

این پست ها هســت اما در خط دفاع به آن اندازه قدرتمند 
نیست و می شــود آنها را یک تیم معمولی در دفاع دانست. 
این می تواند یک نقطه قوت بزرگ برای پرسپولیســی باشد 

که در خط حمله بسیار قدرتمند است.
پرس سنگین، راهکار النصر برای گل نخوردن

موضوعــی که در بــازی النصر به چشــم می آید، پرس 
ســنگین این تیم از بالا اســت. النصر با توجه به در اختیار 
داشــتن مهرهای هجومی قدرتمند به راحتی این تاکتیک 
را پیــاده می کند تا تیم مقابل نتوانــد از ضعف دفاعی این 

تیم استفاده کند. تیمی که موفق شود این پرس سنگین را 
بشکند می تواند مقابل النصر به موفقیت برسد.

کابوس بزرگ برای نماینده عربستان
بزرگترین مشــکل النصر در این فصل از لیگ قهرمانان 
آسیا محدودیت اســتفاده از بازیکنان خارجی است. طبق 
قوانین کنفدراسیون فوتبال آسیا، هر تیم باشگاهی آسیایی 
برای حضور در لیگ قهرمانان آسیا می تواند از ۱+۵ بازیکن 
خارجی استفاده کند. النصر ۱۰ بازیکن خارجی درجه یک 
در تیم خودش دارد که می تواند فقط از ۵ نفر آنها استفاده 

کند. همچنین به خاطر عدم حضور بازیکن خارجی آسیایی 
در النصر، این تیم نمی تواند از ۶ بازیکن خارجی اســتفاده 

کند.
به این ترتیب و به احتمال فراوان، رونالدو، مانه، بروزوویچ، 
اوتاویــو و لاپورته ۵ بازیکن خارجی النصــر خواهند بود و 
خبری از تالیسکا، تلس، فوفانو و دیگر بازیکنان خارجی این 
تیم در آســیا نخواهد بود که این می تواند نکته مثبتی برای 

رقبای النصر باشد.
ضعف مهم یاران رونالدو

در چند بازی اخیر ثابت شــده که النصر مقابل تیم هایی 
که خوب دفاع می کنند مشــکل دارد. این می تواند خبری 
خوب برای پرســپولیس باشد که در فاز دفاعی تیمی بسیار 
قدرتمند اســت. البته نماینده عربســتان با وجود داشتن 
مهرهــای هجومی وحشــتناک می تواند بــرای هر تیمی 
دردسرساز باشــد اما با دفاع درست و هوشمندانه می شود 

خط حمله این تیم را متوقف کرد.
النصر ضعیف تر از دو غول دیگر عربستان

چیزی که به طور واضح مشــخص اســت، این اســت 
که النصر نســبت به دو تیم دیگر عربســتان یعنی الهلال 
و الاتحاد ضعیف تر اســت و می شــود مقابل این تیم امتیاز 
گرفت. پرســپولیس نسبت به النصر تیمی قدیمی تر و قابل 
احترام تری در آســیا شناخته می شود اما نماینده عربستان 
باتوجه به باختی که در نیمه نهایی ۲ فصل گذشــته لیگ 
قهرمانان آســیا به پرســپولیس داده قطعا با انگیره جبران 
آن باخت به زمین می آید کــه همین موضوع می تواند کار 

شاگردان گل محمدی را سخت تر کند.

آیا پرسپولیس باید از رونالدو و النصر بترسد

سرمربی ملوان گفت: خودم را انزلی چی می دانم و به این 
موضوع افتخار می کنم.

مهدی تارتار در گفت وگو با برنا، با اشاره به وضعیت ملوان 
در چهــار بازی اخیرش تاکید کرد: خدا را شــکر بعد از دو 
بازی که نتوانســتیم نتایج خوبی بگیریم در دو هفته اخیر 
شرایط مان بهتر شده است و این موضوع نشان می دهد که 

ملوان در حال حاضر روند خوبی را طی می کند.
وی افزود: تیم ملوان آخرین تیم لیگ برتر بود که شکل 
گرفت و یکســری از مشکلات برای ما قابل پیش بینی بود. 
بــه هرحال حمایت خوب هیات مدیــره و آقای فهمیده به 
عنوان مدیرعامل ملوان به ما کمک کرد کم کم به شــرایط 

مطلوب مان نزدیک شویم.
سرمربی ملوان تعطیلی جاری لیگ برتر را برای تیمش 
مثبت ارزیابی کرد و در این خصوص گفت: تعطیلات پیش 
رو فرصت خوبی است تا بتوانیم هم از نظر بدنی و هم از نظر 
تاکتیکی شرایط مان را بهبود دهیم. در این مدت قرار است 
دو بازی دوســتانه که یکی از آنها دیدار با پرسپولیس است 
را در دستور کارمان داشته باشیم تا بتوانیم در شروع دوباره 

لیگ برتر با وضعیت خوبی فصل را دنبال کنیم.
تارتــار در ادامه ضمــن تقدیر از حمایــت همه جانبه 
هواداران ملوان، خاطرنشــان کرد: هواداران ملوان عاشــق 
تیم شان هستند و فوتبال را به خوبی می فهمند. حرف کوچه 
و خیابان مردم انزلی، ملوان است. آنها با حمایت خوب خود 
به من و همکارانم و همین طور بازیکنان ملوان کمک کردند 
تــا بتوانیم با وجود ناکامی در نتیجه گیری در دو هفته اول، 
تیم را جمع وجور کنیم و تیم قابل احترامی را بسازیم.  من 
می دانســتم وقتی تیم خوب بازی کند، از حمایت هواداران 

بهره می برد، چون ملوان را دوست دارند.
وی افزود: کار ما برای بهتر شدن زیاد است و سختی کار 
ما تازه شروع شده اســت و باید با تلاش بیشتر و احساس 

مسوولیت بیشتر شرایط ملوان را روز به روز بهتر کنیم.
سرمربی ملوان با اشاره به حضور سه نماینده ایران در لیگ 
قهرمانان آسیا در آستانه آغاز این بازی ها در مرحله گروهی 
تصریح کــرد: از ایرانی ها هر کاری کــه بگویید، برمی آید. 
غیرت و تعصب فوتبالیســت های ایرانی در هیچ تیم و هیچ 
کشــوری دیده نمی شود و این مساله به نماینده های ایران 

کمک می کند تا دســت به کارهای بزرگی بزنند. البته باید 
به این موضوع تاکید کنم که نباید انتظارها را از این تیم ها 
بالا برد. ما باید بپذیریم جذب بازیکنان و ستاره های بزرگ 
توسط تیم های حوزه خلیج فارس به بالا بردن جذابیت های 
این رقابت ها کمــک می کند. حضور تیم ها با نفراتی مانند 
رونالــدو، بنزما، نیمــار و.... در ایران و بــازی برابر تیم های 
ایرانــی می تواند به فوتبال ما و کیفیت آن کمک کند و این 
رقابت ناخودآگاه سطح کیفی تیم های ما را هم بالا می برد. 
تارتار ادامه داد: باز تاکید می کنم کار پرســپولیس، نساجی 
و سپاهان در آسیا ســخت است اما صعود و درخشش این 
تیم ها در آسیا غیرممکن و دست نیافتنی نیست. پرسپولیس، 
سپاهان و ذوب آهن در دوره های قبل لیگ قهرمانان تا بارها 
به فینال آسیا رســیده اند و ما با پاس در آسیا قهرمان هم 
شده ایم پس باز هم می توانیم در آسیا حرف هایی برای گفتن 
داشته باشیم. وی در مورد پیش بینی اش از آینده این تیم و 
قول به هواداران انزلی چی تاکیدکرد: من معمولا در فوتبال 
قولی نمی دهم ولی به طور قطع انتظارم از کادر و بازیکنانم 
بالا است و از آنها انتظار دارم بهترین نتایج و شرایط را برای 

ملوان رقم بزنند. البتــه در این میان از هواداران می خواهم 
با توجه به بودجه، شرایط و وضعیت باشگاه از ملوان انتظار 
معقول داشته باشند و این موضوع را در انتظارشان از ملوان 
لحــاظ کنند که ایــن تیم در مقطع جدید  دومین ســال 

حضورش در لیگ برتر را پشت سرمی گذارد.
ســرمربی ملوان در پایان گفت: از هواداران ملوان تشکر 
می کنم که در ســطح شهر به من لطف دارند . من خودم را 

انزلی چی می دانم و به این موضوع افتخار می کنم.

تارتار: به انزلی چی بودنم افتخار می کنم

کارشــناس فوتبال کشورمان گفت: حضور 
مشــاور فنی وســط زمین در زمان برگزاری 
تمرینات عرف نیست. ابراهیم قاسم پور در گفت 
و گو با فارس، درمورد فهرست فعلی تیم ملی 
فوتبال کشــورمان، اظهار داشت: هر سرمربی 
براساس نظر، تفکر و تاکتیک مدنظرش لیست 
می دهد و باید به نظر او احترام گذاشــت. هر 
انتخابی هــم انتقاداتی را به همراه دارد و همه 
می گویند چرا فلان بازیکن در لیســت هست 
یا نیست. هرکسی می تواند نظر شخصی بدهد 
اما قلعه نویی و دستیارانش اشراف کاملی روی 
بازی های لیگ و شرایط بازیکنان لژیونر دارند و 

بهترین تصمیم گیرنده هستند. 
اعتبار و آبروی قلعه نویی و 85 میلیون 

ایرانی برای سرمربی تیم ملی مهم است
وی درمورد اینکه برخی اعتقاد دارند جای 
برخــی نفرات جــوان مثل مهــدی قائدی یا 
ابوالفضل جلالی در این فهرست خالی است و 
مدام نباید به دنبال استفاده از نفرات باتجربه تر 
رفت، گفت: شــاید نظر من هم بر همین مبنا 
باشــد. تفکرات و نظرات متفاوت است و شاید 
من یا هر فرد دیگری جــای قلعه نویی بودیم، 
لیســت مان با فهرست فعلی تغییر داشت و به 
نفــرات جوان تر نیز فرصت حضــور در اردو را 
می دادیم. این نظرات شــخصی است. در دوره 
ســرمربیگری کی روش، اسکوچیچ، برانکو و .... 
نیز همین دیدگاه وجود داشــت و نمی توانیم 
بابت لیســت به ســرمربی ایراد بگیریم. قطعا 
حیثیت و اعتبــار قلعه نویی برای خودش مهم 
اســت و تیم ملی هم باشگاه نیست که بگوییم 
نقطه نظــرات او به یک ســمت گرایش دارد. 
اطمینــان دارم قلعه نویی هم آبروی خودش را 
در نظر می گیرد و هم آبروی ۸۵ میلیون ایرانی 
که باید جوابگوی آنها باشد. بازهم می گویم باید 

به نظرش احترام بگذاریم.
تاثیرگذارترین بازیکن فوتبال ایران هم 

بی انضباطی کند باید با او برخورد شود
بازیکن اســبق تیم ملی فوتبال کشورمان 

درخصــوص خط خــوردن محمد حســین 
کنعانی زادگان به دلایل انضباطی، توضیح داد: 
در گذشته هم برخی بازیکنان مشکلاتی ایجاد 
می کردند که با آنها برخورد نشد. بحث من با 
کنعانی زادگان نیست و کلی صحبت می کنم. 
هرجایــی بحــث اخلاقــی و انضباطی پیش 
می آید، حتی اگــر آن بازیکن تاثیرگذارترین 
بازیکن فوتبال ما باشــد، بایــد قاطعانه با او 
برخــورد کرد. از این تصمیــم قلعه نویی باید 
کامل حمایت کرد. بحث تیم ملی وسط است 
و نظم و انضباط باید در اولویت قرار بگیرد زیرا 

پای اعتبار و آبروی یک مملکت وسط است.
قاســم پور اضافه کرد: امیدواریم این روند 
در آینــده نیز ادامه داشــته باشــد و هرکس 

بی انضباطــی و بداخلاقــی کرد، بــا برخورد 
قاطعانه مواجه شود. 

شــاهد بوده ایم مربیانی مثل فرگوســن یا 
ســرمربی پیشــین تیم ملی فرانســه با فوق 
ستاره هایی مثل رونالدو و کانتونا بر سر همین 
مســائل برخورد کردند. حتی اگر تیم ملی به 
جایی نرســد، باید مسائل اخلاقی را سرلوحه 

کارمان قرار بدهیم.
 حرکت خداداد عزیزی عرف نیست

وی درمورد اینکه سابقه زیادی در فوتبال 
ایران دارد و آیا تاکنون شاهد بوده مشاورفنی 
در زمان تمرینات تاکتیکی وسط تمرین حاضر 
شود مانند کاری که خداداد عزیزی در اولین 
روز حضــورش در تمرین تیم ملی انجام داد،، 

گفت: چنین چیزی عرف نیســت یا من هم 
ندیده ام. شــاید برای عرق گیری یک مشــاور 
فنی چنین کاری بکند اما نباید این کار تداوم 

داشته باشد.
البته خداداد عزیزی هنوز جوان اســت و 
شاید به خاطر شور و اشتیاقی که برای فوتبال 
بازی کردن دارد و ســلامتی اش برایش مهم 

است این کار را انجام داده!  
عزیزی باید جایگاه مشاور فنی تیم 

ملی را رعایت کند
عضو ســابق کمیته فنی فدراسیون فوتبال 
درپاســخ به این ســوال که حتی اگر عزیزی 
چنین هدفی هم داشته، آیا تمرین رسمی تیم 
ملی جایی برای عرق گرفتن مشاور فنی است، 

توضیح داد: عرف نیســت یک مشاور فنی این 
کار را انجام بدهد اما شــاید خداداد به دلیل 
ارتبــاط نزدیک با کادرفنی و برخی بازیکنان، 
چنین کاری انجام داده است که امیدارم ادامه 

پیدا نکند.
ســال گذشته مدیرفنی نفت آبادان بودم و 
برخی مواقع هم ســر تمرین می رفتم. حتی با 
لباس تمرین و گرمکــن هم نرفتم و با لباس 
شــخصی رفتم اما خداداد همچنان شــور و 
هیجان زیــادی دارد و به همین دلیل ترغیب 
شــده وســط زمین برود. صمیمیت و رفاقت 
جــای خودش اما هر چیــزی باید در جایگاه 
خودش باشــد و مشــاور فنی هم باید شــان 

جایگاه خودش را رعایت کند.

ابراهیم قاسم پور:

 عزیزی به عنوان مشاور فنی تیم ملی باید شأن خودش را حفظ کند


